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PS 282/14 Godkjenning møteinnkalling

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Vedtak

Innkallinga vart godkjend utan merknader.

Saklista vart godkjend utan merknader.

PS 283/14 Godkjenning møtebok forrige møte

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Vedtak

Møteboka frå fylkesutvalet 19.-20.11.2014 vart godkjend utan merknader.

PS 284/14 Referatsaker (Meldingar)

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Sveinung Valle viste til referatsak 211/14 om evt. flytting av helikoptertrafikk til Stord og etterspurde 
status. Fylkesordføraren svarte m.a. at han var på møte på flyplassen i går. Det er opp til Avinor om dei 
ønskjer å flytte helikoptertrafikken. Dersom dette vert aktuelt, må Sunnhordland Lufthamn søkje om 
utvida. Terje Søviknes kommenterte at det vert arbeidd med tiltak for å styrke trafikkgrunnlaget for 
flyplassen. 

Sveinung Valle viste til referatsak 217/14 "Oversikt over større saker til politisk behandling hausten 2014 
– pr. desember", og etterlyste sak om fordeling av regionale utviklingsmidlar. Fylkesdirektøren for 
regional utvikling svarte at saka som tidlegare var planlagt til desembermøtet kjem opp i januar, etter at 
budsjettet for 2015 er vedteke.

RS 211/14 Vedrørende ev. flytting av helikoptertrafikk til Stord.

RS 212/14 Status for flytting av Hordaland Teater (HoT)

RS 213/14 Revisjon av beredskapsplan - status

RS 214/14 Status for reklamefinansiert kollektivtransport, ref. sak 89/13 i Fylkestinget

RS 215/14 Status for spørsmål/oversendingsforslag i fylkesutvalet pr desember 2014

RS 216/14 Protokoll frå ekstraordinær generalforsamling i Sunnhordland Bru- og Tunnelselskap 
AS

RS 217/14 Oversikt over større saker til politisk behandling hausten 2014 - pr desember

RS 218/14 Støtte frå Ullensvang formannskap til å oppretthalda idrettslina ved Odda 
vidaregåande skule



PS 285/14 Søknad om midlar til oppretting av ein ny fagskuleklasse etter Stord-
modellen

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet løyver kr. 2,9 millionar til å starta opp eit fjerde kull etter Stord-modellen utanfor ramma for 
Fagskolane i Hordaland. Det er ikkje dekning for denne løyvinga i budsjett 2015. Hordaland 
fagskulestyre tek endeleg avgjerd om tilbodet skal verte starta opp.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet løyver kr. 2,9 millionar til å starta opp eit fjerde kull etter Stord-modellen utanfor ramma for 
Fagskolane i Hordaland. Det er ikkje dekning for denne løyvinga i budsjett 2015. Hordaland 
fagskulestyre tek endeleg avgjerd om tilbodet skal verte starta opp.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet løyver kr. 2,9 millionar til å starta opp eit fjerde kull etter Stord-modellen utanfor ramma for 
Fagskolane i Hordaland. Det er ikkje dekning for denne løyvinga i budsjett 2015. Hordaland 
fagskulestyre tek endeleg avgjerd om tilbodet skal verte starta opp.

PS 286/14 Justering av undervisninsgstilbodet - skuleåret 2015/16

Forslag til innstilling

Det vert gjort følgjande endringar i tilbodsstrukturen ved dei vidaregåande skulane;

Oppretting hausten 2015 (politisk)

Elevar Utd.prog Trinn Kode Kurs Org.sted Skolenamn

12 DH Vg1 DHDHV1---- Design og handverk 660 Etne vgs

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 665 Stord vgs

15 DH Vg2 DHDTE2---- Design og tekstil 652 Fitjar vgs

12 RM Vg1 RMRMF1---- Restaurant- og matfag 630 Kvinnherad vgs

14 SS Vg2 SSSSS2---- Salg, service og tryggleik 630 Kvinnherad vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 628 Odda vgs

12 TP Vg2 DHSME Smedfaget 628 Odda vgs

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 628 Odda vgs

12 BA Vg1 BABAT1---- Bygg- og anleggsteknikk 628 Odda vgs

12 NA Vg1 NANAB1---- Naturbruk 657 Hjeltnes vgs

12 BA Vg1 BABAT1---- Bygg- og anleggsteknikk 635
Norheimsund 
vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 615

Øystese 
gymnas

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 632 Voss vgs



15 SS Vg2 SSRLV2---- Reiseliv 632 Voss vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 632 Voss vgs

12 NA Vg1 NANAB1---- Naturbruk 644 Fusa vgs

15 HS Vg2 HSHEA2---- Helsearbeiderfag 644 Fusa vgs

15 HS Vg2 HSBUA2----
Barne og 
ungdomsarbeidar 644 Fusa vgs

12 EL Vg1 ELELE1---- Elektrofag 648 Austevoll vgs

15 EL Vg1 EL
Elektrofag 
m/studiekompetanse 636 Laksevåg vgs

27 PB Vg3 PBPBY3----
Påbygg. gen. 
Studiekompetanse 656 Lønborg vgs

27 PB Vg3 PBPBY4YK--
Påbygg. gen. St. komp 
m/fagbrev 638 Åsane vgs

12 RM Vg1 RMRMF1---- Restaurant- og matfag 641 Austrheim vgs

15 DH Vg2 DHIUD2---- Interiør og utstillingsdesign 634 Knarvik vgs

20 EL Vg1 ELELE1P--- Taf-elektro 634 Knarvik vgs

358 Oppretting hausten 2015 (politisk)

Nedlegging hausten 2015 (politisk)

Elevar Utd.prog Trinn Kode Kurs Org.sted Skolenamn

-12 DH Vg2 DHIUD2---- Interiør og utstillingsdesign 660 Etne vgs

-12 BA Vg2 BABYG2---- Byggteknikk 628 Odda vgs

-12 BA Vg2 BABYG2---- Byggteknikk 635
Norheimsund 
vgs

-15 EL Vg1 ELELE1---- Elektro 636 Laksevåg vgs

-27 PB Vg3 PBPBY4YK--
Påbygg. gen. St. komp 
m/fagbrev 656 Lønborg vgs

-78 Nedlegging hausten 2015 (politisk)

280 Endring  hausten 2015

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 25.11.2014

Roger Pilskog sette fram følgjande forslag på vegne av LO:

Yrkesopplæringsnemda sier seg fornøyd med Fylkesrådmannens innledende vurdering av 
undervisningsbehovet i Hordaland, som grundig belyser en rekke av utfordringene i 
utdanningsløpene. Vi er også tilfreds med at det nå opprettes tilbud på TAF elektro, som er 
etterspurt i mange bedrifter.

Yrkesopplæringsnemda savner likevel en mer helhetlig vurdering av arbeidslivets behov og 
tilgjengelige læreplasser, fordelt på fag og regioner, og vurdert mot den enkeltes skoles 
undervisningstilbud. Sett i lys av sakens omtalte statistikk analyse, som viser at hvilken skole 
eleven går på vil være avgjørende for å få læreplass, vil dette være viktig informasjon for å 
foreta en god helhetsvurdering.
Yrkesopplæringsnemda er ellers fornøyd med at slike analyser er gjort, og anbefaler at dette 
arbeidet videreføres for å få bedre kunnskap og beslutningsgrunnlag.

I omtale av tilbudene på de enkelte skolene, registrerer Yrkesopplæringsnemda at det 
fremdeles opprettes tilbud som tvilsomt fører frem til læreplass for elevene, også i fag hvor 



nemda ikke er kjent med at læreplasser i det hele tatt finnes i fylket, slik som VG2 Smedfaget 
og VG2 Design og tekstil. Dette kan ikke Yrkesopplæringsnemda anbefale.

Yrkesopplæringsnemda registrerer at det i de enkelte sakene, argumenteres opprettelse med 
at dette har vært et tilbud før, og at dersom det ikke kommer søkere nå, vil det bli utfordrende å 
opprette tilbudet seinere. Ved nedlegging av tilbud argumenteres det med at det ikke er søkere.

Yrkesopplæringsnemda er uenig i denne argumentasjon og praksis. Vårt syn er at tilbud i 
yrkesfagene, må opprettes ut i fra arbeidslivets behov, altså i tråd med tilgjengelige 
læreplasser. 
Har fylkeskommunen kunnskap om at læreplassene finnes, må tilsvarende tilbud opprettes i 
skole. Om det seinere viser seg at det ikke er tilstrekkelig med søkere, kan tilbudet ikke startes 
opp. 
På samme måte må et tilbud legges ned, når vi har kunnskap om at læreplasser ikke er 
tilgjengelig, og selv om det kan finnes søkere.

Yrkesopplæringsnemda mener at elever vil vurdere mulighetene, når de er kjent med at et 
tilbud fører frem til læreplass og arbeid. Hvis fylkeskommunens fortsatt opprettholder en 
tilbudsstruktur ut i fra søkemønster, vil det være deler av arbeidslivets tilbud om læreplass som 
går tapt for utdanningssøkende ungdom. Tilbud må altså opprettholdes selv om det ikke er 
søkere. Det vil for ettertiden være vanskelig å få søkere på områder hvor læreplass og arbeid 
finnes, når det ikke finnes noe søke på.

Yrkesopplæringnemda viser og til at påbygg til generell studiekompetanse nå er opprettet som 
et tilbud til alle som har fullført fagbrev. Erfaringer fra Rogaland viser at det da er nødvendig å 
redusere tilbudet som åpner for å gå fra VG2 yrkesfag til VG3 studieforberedende, for å få god 
effekt av tiltaket. Yrkesopplæringsnemda anbefaler at dette også gjøres også i Hordaland.

Røysting
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda:

Yrkesopplæringsnemda sier seg fornøyd med Fylkesrådmannens innledende vurdering av 
undervisningsbehovet i Hordaland, som grundig belyser en rekke av utfordringene i 
utdanningsløpene. Vi er også tilfreds med at det nå opprettes tilbud på TAF elektro, som er 
etterspurt i mange bedrifter.

Yrkesopplæringsnemda savner likevel en mer helhetlig vurdering av arbeidslivets behov og 
tilgjengelige læreplasser, fordelt på fag og regioner, og vurdert mot den enkeltes skoles 
undervisningstilbud. Sett i lys av sakens omtalte statistikk analyse, som viser at hvilken skole 
eleven går på vil være avgjørende for å få læreplass, vil dette være viktig informasjon for å 
foreta en god helhetsvurdering.
Yrkesopplæringsnemda er ellers fornøyd med at slike analyser er gjort, og anbefaler at dette 
arbeidet videreføres for å få bedre kunnskap og beslutningsgrunnlag.

I omtale av tilbudene på de enkelte skolene, registrerer Yrkesopplæringsnemda at det 
fremdeles opprettes tilbud som tvilsomt fører frem til læreplass for elevene, også i fag hvor 
nemda ikke er kjent med at læreplasser i det hele tatt finnes i fylket, slik som VG2 Smedfaget 
og VG2 Design og tekstil. Dette kan ikke Yrkesopplæringsnemda anbefale.

Yrkesopplæringsnemda registrerer at det i de enkelte sakene, argumenteres opprettelse med 
at dette har vært et tilbud før, og at dersom det ikke kommer søkere nå, vil det bli utfordrende å 
opprette tilbudet seinere. Ved nedlegging av tilbud argumenteres det med at det ikke er søkere.



Yrkesopplæringsnemda er uenig i denne argumentasjon og praksis. Vårt syn er at tilbud i 
yrkesfagene, må opprettes ut i fra arbeidslivets behov, altså i tråd med tilgjengelige 
læreplasser. 
Har fylkeskommunen kunnskap om at læreplassene finnes, må tilsvarende tilbud opprettes i 
skole. Om det seinere viser seg at det ikke er tilstrekkelig med søkere, kan tilbudet ikke startes 
opp. 
På samme måte må et tilbud legges ned, når vi har kunnskap om at læreplasser ikke er 
tilgjengelig, og selv om det kan finnes søkere.

Yrkesopplæringsnemda mener at elever vil vurdere mulighetene, når de er kjent med at et 
tilbud fører frem til læreplass og arbeid. Hvis fylkeskommunens fortsatt opprettholder en 
tilbudsstruktur ut i fra søkemønster, vil det være deler av arbeidslivets tilbud om læreplass som 
går tapt for utdanningssøkende ungdom. Tilbud må altså opprettholdes selv om det ikke er 
søkere. Det vil for ettertiden være vanskelig å få søkere på områder hvor læreplass og arbeid 
finnes, når det ikke finnes noe søke på.

Yrkesopplæringnemda viser og til at påbygg til generell studiekompetanse nå er opprettet som 
et tilbud til alle som har fullført fagbrev. Erfaringer fra Rogaland viser at det da er nødvendig å 
redusere tilbudet som åpner for å gå fra VG2 yrkesfag til VG3 studieforberedende, for å få god 
effekt av tiltaket. Yrkesopplæringsnemda anbefaler at dette også gjøres også i Hordaland.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

John Opdal sette fram følgjande fellesforslag:

«Fylkesutvalet går inn for å opprette Vg1 Idrettsfag ved Odda vidaregåande skule frå skuleåret 
2015/16.  Oppfyllingsgraden er den same som ved Etne vg skule; vg1 Idrettsfag, 15 
elevplassar.»

Rosalind Fosse sette fram følgjande fellesforslag:

«Det opprettes et tilbud innenfor TAF i Norheimsund.  Skolen må vurdere sammen med 
opplæringsdirektør hvilket utdanningsprogram som vil være rett.  Det må vektlegges hvilke 
samarbeidsbedrifter som kan gi et stabilt tilbud om læreplass over flere år.  Tilbudet skal ikke gå 
på bekostning av ordinære yrkesfag.»

Rasmus L. Rasmussen sette fram følgjande fellesforslag:

«Laksevåg vgs får opprette nytt tilbud om Vg1 elektrofag.  Skolen beholder tilbud om Vg1 
elektrofag med spesiell studiekompetanse med nåværende dimensjonering.»

Arvid Nilssen sette fram følgjande forslag:

«Opplærings- og helseutvalet ber Fylkesutvalet  om å vurdere oppretting av eit tilbod for 
aktivitøropplæring i Bergensområdet.»

Røysting
Opdal sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Fosse sitt framlegg vart samrøystes vedteke.
Rasmussen sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Nilssen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke saman med dei vedtekne endringane.

Vedtak

Opplærings- og helseutvalet ber Fylkesutvalet om å vurdere oppretting av eit tilbod for aktivitøropplæring 
i Bergen kommune. 



Innstilling

1.Det vert gjort følgjande endringar i tilbodsstrukturen ved dei vidaregåande skulane;

Oppretting hausten 2015 (politisk)

Elevar Utd.prog Trinn Kode Kurs Org.sted Skolenamn

12 DH Vg1 DHDHV1---- Design og handverk 660 Etne vgs

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 665 Stord vgs

15 DH Vg2 DHDTE2---- Design og tekstil 652 Fitjar vgs

12 RM Vg1 RMRMF1---- Restaurant- og matfag 630 Kvinnherad vgs

14 SS Vg2 SSSSS2---- Salg, service og tryggleik 630 Kvinnherad vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 628 Odda vgs

12 TP Vg2 DHSME Smedfaget 628 Odda vgs

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 628 Odda vgs

12 BA Vg1 BABAT1---- Bygg- og anleggsteknikk 628 Odda vgs

12 NA Vg1 NANAB1---- Naturbruk 657 Hjeltnes vgs

12 BA Vg1 BABAT1---- Bygg- og anleggsteknikk 635
Norheimsund 
vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 615

Øystese 
gymnas

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 632 Voss vgs

15 SS Vg2 SSRLV2---- Reiseliv 632 Voss vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 632 Voss vgs

12 NA Vg1 NANAB1---- Naturbruk 644 Fusa vgs

15 HS Vg2 HSHEA2---- Helsearbeiderfag 644 Fusa vgs

15 HS Vg2 HSBUA2----
Barne og 
ungdomsarbeidar 644 Fusa vgs

12 EL Vg1 ELELE1---- Elektrofag 648 Austevoll vgs

15 EL Vg1 EL
Elektrofag 
m/studiekompetanse 636 Laksevåg vgs

27 PB Vg3 PBPBY3----
Påbygg. gen. 
Studiekompetanse 656 Lønborg vgs

27 PB Vg3 PBPBY4YK--
Påbygg. gen. St. komp 
m/fagbrev 638 Åsane vgs

12 RM Vg1 RMRMF1---- Restaurant- og matfag 641 Austrheim vgs

15 DH Vg2 DHIUD2---- Interiør og utstillingsdesign 634 Knarvik vgs

20 EL Vg1 ELELE1P--- Taf-elektro 634 Knarvik vgs

            358 Oppretting hausten 2015 (politisk)

Nedlegging hausten 2015 (politisk)

Elevar Utd.prog Trinn Kode Kurs Org.sted Skolenamn

-12 DH Vg2 DHIUD2---- Interiør og utstillingsdesign 660 Etne vgs

-12 BA Vg2 BABYG2---- Byggteknikk 628 Odda vgs

-12 BA Vg2 BABYG2---- Byggteknikk 635
Norheimsund 
vgs

-15 EL Vg1 ELELE1---- Elektro 636 Laksevåg vgs

-27 PB Vg3 PBPBY4YK--
Påbygg. gen. St. komp 
m/fagbrev 656 Lønborg vgs



-78 Nedlegging hausten 2015 (politisk)

280 Endring  hausten 2015

2.Fylkesutvalet går inn for å oppretta Vg1 Idrettsfag ved Odda vidaregåande skule frå skuleåret 2015/16.  
Oppfyllingsgraden er den same som ved Etne vg skule; Vg1 Idrettsfag, 15 elevplassar.

3.Det opprettast eit tilbod innanfor TAF i Norheimsund.  Skulen må vurdere saman med 
opplæringsdirektør kva utdanningsprogram som vil vere rett.  Det må vektleggast kva 
samarbeidsbedrifter som kan gi eit stabilt tilbod om læreplass over fleire år.  Tilbodet skal ikkje gå på 
kostnad av ordinære yrkesfag.

4.Laksevåg vgs får oppretta nytt tilbod om Vg1 elektrofag.  Skulen beheld tilbod om Vg1 elektrofag med 
spesiell studiekompetanse med noverande dimensjonering.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Det vert gjort følgjande endringar i tilbodsstrukturen ved dei vidaregåande skulane;

Oppretting hausten 2015 (politisk)

Elevar Utd.prog Trinn Kode Kurs Org.stad Skulenamn

12 DH Vg1 DHDHV1---- Design og handverk 660 Etne vgs

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 665 Stord vgs

15 DH Vg2 DHDTE2---- Design og tekstil 652 Fitjar vgs

12 RM Vg1 RMRMF1---- Restaurant- og matfag 630 Kvinnherad vgs

14 SS Vg2 SSSSS2---- Salg, service og tryggleik 630 Kvinnherad vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 628 Odda vgs

12 TP Vg2 DHSME Smedfaget 628 Odda vgs

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 628 Odda vgs

12 BA Vg1 BABAT1---- Bygg- og anleggsteknikk 628 Odda vgs

12 NA Vg1 NANAB1---- Naturbruk 657 Hjeltnes vgs

12 BA Vg1 BABAT1---- Bygg- og anleggsteknikk 635
Norheimsund 
vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 615

Øystese 
gymnas

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 632 Voss vgs

15 SS Vg2 SSRLV2---- Reiseliv 632 Voss vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 632 Voss vgs

12 NA Vg1 NANAB1---- Naturbruk 644 Fusa vgs

15 HS Vg2 HSHEA2---- Helsearbeiderfag 644 Fusa vgs

15 HS Vg2 HSBUA2----
Barne og 
ungdomsarbeidar 644 Fusa vgs

12 EL Vg1 ELELE1---- Elektrofag 648 Austevoll vgs

15 EL Vg1 EL
Elektrofag 
m/studiekompetanse 636 Laksevåg vgs

27 PB Vg3 PBPBY3----
Påbygg. gen. 
Studiekompetanse 656 Lønborg vgs

27 PB Vg3 PBPBY4YK--
Påbygg. gen. St. komp 
m/fagbrev 638 Åsane vgs

12 RM Vg1 RMRMF1---- Restaurant- og matfag 641 Austrheim vgs



15 DH Vg2 DHIUD2---- Interiør og utstillingsdesign 634 Knarvik vgs

20 EL Vg1 ELELE1P--- Taf-elektro 634 Knarvik vgs
         
   358 Oppretting hausten 2015 (politisk)

Nedlegging hausten 2015 (politisk)

Elevar Utd.prog Trinn Kode Kurs Org.stad Skulenamn

-12 DH Vg2 DHIUD2---- Interiør og utstillingsdesign 660 Etne vgs

-12 BA Vg2 BABYG2---- Byggteknikk 628 Odda vgs

-12 BA Vg2 BABYG2---- Byggteknikk 635
Norheimsund 
vgs

-15 EL Vg1 ELELE1---- Elektro 636 Laksevåg vgs

-27 PB Vg3 PBPBY4YK--
Påbygg. gen. St. komp 
m/fagbrev 656 Lønborg vgs

-78 Nedlegging hausten 2015 (politisk)

280 Endring  hausten 2015

2. Fylkesutvalet går inn for å oppretta Vg1 Idrettsfag ved Odda vidaregåande skule frå skuleåret 
2015/16. Oppfyllingsgraden er den same som ved Etne vg skule; Vg1 Idrettsfag, 15 elevplassar.

3. Det vert oppretta eit tilbod innanfor TAF i Norheimsund. Skulen må vurdere saman med 
opplæringsdirektør kva utdanningsprogram som vil vere rett. Det må leggjast vekt på kva 
samarbeidsbedrifter som kan gi eit stabilt tilbod om læreplass over fleire år. Tilbodet skal ikkje 
gå på kostnad av ordinære yrkesfag.

4. Laksevåg vgs får oppretta nytt tilbod om Vg1 elektrofag. Skulen beheld tilbod om Vg1 elektrofag 
med spesiell studiekompetanse med noverande dimensjonering.

PS 287/14 Lussand kraftverk i Granvin kommune - fråsegn

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet rår til utbygging av Lussand kraftverk
2. Undersøkingsplikta etter §9 i Kulturminneloven må oppfyllast i god tid før arbeid i marka startar opp.
3. Inngrep må ikkje påverke fosseberget i Stølselvi.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 02.12.2014 

Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag til vedtak:

«1. Fylkesutvalet rår ifrå utbygging av Lussand kraftverk.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke med 8 røyster mot Tomren sitt forslag som fekk 5 røyster 
(MDG og A) og fall.

Innstilling

1. Fylkesutvalet rår til utbygging av Lussand kraftverk

2. Undersøkingsplikta etter §9 i Kulturminneloven må oppfyllast i god tid før arbeid i marka startar 
opp.

3. Inngrep må ikkje påverke fosseberget i Stølselvi.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Innstillinga vart vedteken mot 1 røyst (SV).

Vedtak

1. Fylkesutvalet rår til utbygging av Lussand kraftverk.

2. Undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova må oppfyllast i god tid før arbeid i marka startar opp.

3. Inngrep må ikkje påverke fosseberget i Stølselvi.

PS 288/14 Os kommune - tilskot til sikring av området Raudlio og Stokkedalen 
som regionalt friluftsområde

Forslag til innstilling

Vedtak av 31.10.2013 om tildeling av kr 1 million i tilskot til sikring av området Raudlio og Stokkedalen 
i Os kommune som regionalt friluftsområde vert endra slik at kravet om medverknad frå Bergen 
kommune i punkt 2. b fell bort. Utover dette vert vedtaket oppretthalde uendra.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 02.12.2014 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Vedtak av 31.10.2013 om tildeling av kr 1 million i tilskot til sikring av området Raudlio og Stokkedalen 
i Os kommune som regionalt friluftsområde vert endra slik at kravet om medverknad frå Bergen 
kommune i punkt 2. b fell bort. Utover dette vert vedtaket oppretthalde uendra.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Vedtak av 31.10.2013 om tildeling av kr 1 million i tilskot til sikring av området Raudlio og Stokkedalen i 
Os kommune som regionalt friluftsområde vert endra slik at kravet om medverknad frå Bergen kommune 
i punkt 2. b fell bort. Utover dette vert vedtaket oppretthalde uendra.

PS 289/14 Fråsegn om overføring av Krokatjørn til Torfinnsvatn i Voss kommune

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet rår til overføring av Krokatjørn til Torfinnsvatnet.
2. Før konsesjon kan gjevast må det ligga føre ei kulturminneregistrering jf. Kulturminnelova § 9 og 

resultatet av denne må vera del av grunnlaget til ein eventuell konsesjon.
3. Utbygginga er i eit sårbart høgfjellsområde med mykje friluftsliv. Det må stillast høge krav til 

utforming av dei tekniske installasjonane og anleggsarbeidet for å hindre sår i landskapet.
4. Fiske etter aure i vatna er ein viktig del av friluftslivet i området. Utbyggar må sørgje for gode 

fiskevatn, ved å setje ut fisk og leggje til rette for gyting. Vatna skal undersøkjast jamnleg og utsetjing 
tilpassast for hindre for små eller for store populasjonar av fisk.



Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 02.12.2014 

Natalie A Golis (MDG) sette fram slikt forslag til vedtak:

«1. Fylkesutvalet rår ifrå overføring av Krokatjørn til Torfinnsvatnet.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke med 11 røyster mot Golis sitt forslag som fekk 2 røyster 
(MDG) og fall.

Innstilling

1. Fylkesutvalet rår til overføring av Krokatjørn til Torfinnsvatnet.

2. Før konsesjon kan gjevast må det ligga føre ei kulturminneregistrering jf. Kulturminnelova § 9 og 
resultatet av denne må vera del av grunnlaget til ein eventuell konsesjon.

3. Utbygginga er i eit sårbart høgfjellsområde med mykje friluftsliv. Det må stillast høge krav til 
utforming av dei tekniske installasjonane og anleggsarbeidet for å hindre sår i landskapet.

4. Fiske etter aure i vatna er ein viktig del av friluftslivet i området. Utbyggar må sørgje for gode 
fiskevatn, ved å setje ut fisk og leggje til rette for gyting. Vatna skal undersøkjast jamnleg og 
utsetjing tilpassast for hindre for små eller for store populasjonar av fisk

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet rår til overføring av Krokatjørn til Torfinnsvatnet.

2. Før konsesjon kan gjevast må det ligga føre ei kulturminneregistrering, jf. kulturminnelova § 9, og 
resultatet av denne må vere del av grunnlaget til ein eventuell konsesjon.

3. Utbygginga er i eit sårbart høgfjellsområde med mykje friluftsliv. Det må stillast høge krav til 
utforming av dei tekniske installasjonane og anleggsarbeidet for å hindre sår i landskapet.

4. Fiske etter aure i vatna er ein viktig del av friluftslivet i området. Utbyggar må syte for gode 
fiskevatn, ved å setje ut fisk og leggje til rette for gyting. Vatna skal undersøkjast jamleg og 
utsetjing tilpassast for å hindre for små eller for store populasjonar av fisk

PS 290/14 Fritt skuleval over fylkesgrensa mellom Hordaland og Rogaland

Forslag til innstilling

1 Fylkestinget vedtar å vidareføre dagens avtale om kjøp av elevplassar i Rogaland fylkeskommune.

2 Fylkestinget ber fylkesrådmannen gå vidare med å få utvide avtalen om kjøp og sal av elevplassar 
med eit nytt punkt 1.4: Elevar frå Sunnhordland kan søkje plass ved vidaregåande skular i 
Rogaland, under føresetnad av at skulane i Sunnhordland ikkje gir tilbod om dei same 
utdanningsprogramma/programområda. 

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Dan Femoen sette fram følgjande forslag på vegner av H/FRP/V:



1. «For å sikre ungdom bredes mulig tilbud innføres fritt skolevalg over fylkesgrensene mellom 

Rogaland og Hordaland for de skolene som er omtalt i saken.

2. For å sikre skolene forutsigbarhet må dimensjonering av tilbudet fastsettes i tilbudskatalog.

3. Tilbudskatalog må utarbeides i samarbeid mellom fylkene for å sikre tilfredstillende tilbud og 

rett dimensjonering.

4. Det må utarbeides en felles forpliktende tilbudsstruktur for skolene Etne og Ølen som sikrer 

begge skolene forutsigbarhet og god innsøking.

5. Ordningen evalueres etter et år.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling pkt. 1 og 2 fekk 6 røyster (AP/SP/KRF) og fall
Femoen sitt forslag til pkt. 1, 2, 3 og 4 vart vedteke mot 6 røyster (AP/SP/KRF).
Femoen sitt forslag til pkt. 5 vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1 For å sikra ungdom breiast mogleg tilbod vert det innført fritt skuleval over fylkesgrensene mellom 
Rogaland og Hordaland for dei skulane som er omtalt i saka.

2 For å sikra skulane forutsigbarheit må dimensjonering av tilbodet fastsettast i tilbodskatalog
3 Tilbodskatalog må utarbeidast i samarbeid mellom fylka for å sikra tilfredstillande tilbod og rett 

dimensjonering.
4 Det må utarbeidast ein felles forpliktande tilbodsstruktur for skulane Etne og Ølen som sikrar 

begge skulane forutsigbarheit og god innsøking.
5 Ordninga evaluerast etter eitt år.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Atle Kvåle sette fram slikt forslag:

1. "Fylkestinget vedtar å vidareføre dagens avtale om kjøp av elevplassar i Rogaland 
fylkeskommune.

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen gå vidare med å få utvide avtalen om kjøp og sal av 
elevplassar med eit nytt punkt 1.4: Elevar frå Sunnhordland kan søkje plass ved 
vidaregåande skular i Rogaland, under føresetnad av at skulane i Sunnhordland ikkje gir 
tilbod om dei same utdanningsprogramma/programområda.

3. Modellen skal evaluerast etter eitt år."

Mona Røsvik Strømme sette på vegner av H, Frp og V fram slikt forslag:

1. "For å sikre ungdom bredest mulig tilbud kan søkere fra Vindafjord, Tysvær, Haugesund, 
Karmøy, Sauda og Suldal i Rogaland og Etne, Sveio, Stord, Bømlo, Kvinnherad og Odda i 
Hordaland søke til: Ølen vgs., Haugaland vgs., Skeisvang vgs., Vardafjell vgs., Kopervik 
vgs., Karmsund vgs., Sauda vgs. og Åkrehamn vgs. i Rogaland fylke, og Etne vgs., Stord 
vgs., Bømlo vgs., Odda vgs., Kvinnherad vgs. og Rubbestadneset vgs. i Hordaland fylke, i 
tillegg til at søkere fra Hordaland har fritt skolevalg i Hordaland.

2. For å sikre skolene forutsigbarhet må dimensjoneringen av tilbudet fastsettes i 
tilbudskatalog.

3. Tilbudskatalog må utarbeides i samarbeid mellom fylkene for å sikre tilfredsstillende tilbud 
og rett dimensjonering.

4. Det må utarbeides en felles forpliktende tilbudsstruktur for skolene Etne og Ølen som 
sikrer begge skolene forutsigbarhet og god innsøking.

5. Det skal benyttes modellen for gjesteelevsgaranti.

6. Avtalen skal gjelde fra skoleåret 2015/16.



7. Modellen skal evalueres etter ett år."

Røysting
Innstillinga fekk ingen røyster og fall.
Kvåle sitt forslag fekk 7 røyster (A, Sp, SV, KrF) og fall.
Strømme sitt forslag punkt 1-6 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 7 røyster (A, Sp, SV, KrF).
Strømme sitt forslag punkt 7 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. For å sikre ungdom bredest mulig tilbud kan søkere fra Vindafjord, Tysvær, Haugesund, Karmøy, Sauda 
og Suldal i Rogaland og Etne, Sveio, Stord, Bømlo, Kvinnherad og Odda i Hordaland søke til: Ølen vgs., 
Haugaland vgs., Skeisvang vgs., Vardafjell vgs., Kopervik vgs., Karmsund vgs., Sauda vgs. og Åkrehamn 
vgs. i Rogaland fylke, og Etne vgs., Stord vgs., Bømlo vgs., Odda vgs., Kvinnherad vgs. og 
Rubbestadneset vgs. i Hordaland fylke, i tillegg til at søkere fra Hordaland har fritt skolevalg i Hordaland.

2. For å sikre skolene forutsigbarhet må dimensjoneringen av tilbudet fastsettes i tilbudskatalog.

3. Tilbudskatalog må utarbeides i samarbeid mellom fylkene for å sikre tilfredsstillende tilbud og rett 
dimensjonering.

4. Det må utarbeides en felles forpliktende tilbudsstruktur for skolene Etne og Ølen som sikrer begge 
skolene forutsigbarhet og god innsøking.

5. Det skal benyttes modellen for gjesteelevsgaranti.

6. Avtalen skal gjelde fra skoleåret 2015/16.

7. Modellen skal evalueres etter ett år.

PS 291/14 Minnemarkering over symjaren Alexander Dale Oen

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet løyver kr 100.000,- til minnemarkeringa over Alexander Dale Oen. 

Budsjettet vert endra slik:

konto 10.400.735.00.14700 Tilskot til andre kulturføremål aukar med    kr 100.000,-
konto 10.720.200.00.14900 Til rådvelde for fylkesutvalet går ned med   kr 100.000,-

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 02.12.2014 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet løyver kr 100.000,- til minnemarkeringa over Alexander Dale Oen. 

Budsjettet vert endra slik:

konto 10.400.735.00.14700 Tilskot til andre kulturføremål aukar med    kr 100.000,-
konto 10.720.200.00.14900 Til rådvelde for fylkesutvalet går ned med   kr 100.000,-

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.



Vedtak

Fylkesutvalet løyver kr 100.000,- til minnemarkeringa over Alexander Dale Oen. 

Budsjettet vert endra slik:

konto 10.400.735.00.14700 Tilskot til andre kulturføremål aukar med    kr 100.000,-

konto 10.720.200.00.14900 Til rådvelde for fylkesutvalet går ned med   kr 100.000,-

PS 292/14 Premiss: Kultur - Regional kulturplan for Hordaland 2015 - 2025

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtek, i medhald av plan- og bygningslova § 8-3, PREMISS KULTUR: Regional 
kulturplan for  Hordaland  2015-2025.   

2. Fylkestinget vedtek samla handlingsprogram for planperioden 2015-2025, med prioriteringar for 
første fireårsperiode 2015-2018. Handlingsprogrammet  skal rullerast kvart fjerde år og i samband 
med årleg budsjetthandsaming.

3. Fylkestinget legg til grunn at kulturplanen er innanfor rammene i økonomiplanperioden

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 18.11.2014 

Nils Marton Aadland (H) sette fram slikt forslag på vegner av H, Frp og V: 

«Tilleggsforslag til pkt. 3:
Endring av pkt. 3. Dei årlege budsjettrammene og rammene i økonomiplanperioden. 
Nytt pkt. 4:
Fylkestinget innfører ordning med 3-årig fylkeskommunal driftstøtte, med oppstart frå og med 
2016. Ordninga er ei prøveordning som skal evaluerast i 2018. 
Nytt pkt. 5:
Fylkestinget legg til grunn at planen samsvarar med andre regionale planar der er felles mål og 
tema. 

Protokollmerknad:
Handlingsprogrammet er omfattande, med mange tiltak som er satt opp. Det kan vere krevjande 
å gjennomføre. Det vil fram mot handsaming i fylkesutvalet og fylkestinget vurderast endringar i 
denne.» 

Kristian Helland (Krf)  sette fram slikt forslag: 
««Forslaget frå Bjørgvin Bispedømmeråd: Kulturminnevern og museum. Innsatsområde 2 / 
arenautvikling mål pkt. 2., tas inn følgjande tillegg (kursiv): 
- Kulturpolitikken skal legge til rette for tilgangen til både regionale og lokale kultur og 

idrettsanlegg, kyrkje, kulturlandskap og aktivitetsområde.

Innsatsområde 2 / Tiltak B tas inn følgjande tillegg (kursiv)::
- Prøve ut modellar for sambygging/samdrift av kyrkje, kultur- og idrettsarenaer. 

I handlingsprogrammet pkt. 5.4 – Samordning, innsatsområde 10 tiltak A - Aktuelle aktørar / 
partnarar mål tas inn følgjande tillegg  (kursiv):  
- Private aktørar, frivillige lag, institusjonar, kommunar, kyrkjelege miljø.». 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 1 – 2 vart samrøystes vedteke 
Aadland sitt endringsforslag  pkt. 3 vart vedteke med 7 røyster (H, V Frp) 
Aadland sitt forslag til nytt pkt. 4 vart vedteke med 7 røyster (H, V Frp) 
Aadland sitt forslag til nytt pkt. 5 vart vedteke med 7 røyster (H, V Frp) 



Helland  sitt forslag del 1 vart vedteke mot 2 røyster (MDG)
Helland  sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (Frp)
Protokollmerknaden vart samrøystes vedteke

Innstilling

1. Fylkestinget vedtek, i medhald av plan- og bygningslova § 8-3, PREMISS KULTUR: Regional 
kulturplan for  Hordaland  2015-2025.   

2. Fylkestinget vedtek samla handlingsprogram for planperioden 2015-2025, med prioriteringar for 
første fireårsperiode 2015-2018. Handlingsprogrammet  skal rullerast kvart fjerde år og i samband 
med årleg budsjetthandsaming.

3. Fylkestinget legg til grunn at kulturplanen er innanfor rammene i økonomiplanperioden

4. Fylkestinget innfører ordning med 3-årig fylkeskommunal driftstøtte, med oppstart frå og med 2016. 
Ordninga er ei prøveordning som skal evaluerast i 2018. 

5. Fylkestinget legg til grunn at planen samsvarar med andre regionale planar der er felles mål og tema

6. Kulturminnevern og museum. Innsatsområde 2 / arenautvikling mål pkt. 2., tas inn følgjande tillegg 
(kursiv): 
- Kulturpolitikken skal legge til rette for tilgangen til både regionale og lokale kultur og 

idrettsanlegg, kyrkje, kulturlandskap og aktivitetsområde.

Innsatsområde 2 / Tiltak B tas inn følgjande tillegg (kursiv)::
- Prøve ut modellar for sambygging/samdrift av kyrkje, kultur- og idrettsarenaer. 

I handlingsprogrammet pkt. 5.4 – Samordning, innsatsområde 10 tiltak A - Aktuelle aktørar / 
partnarar mål tas inn følgjande tillegg  (kursiv):  
- Private aktørar, frivillige lag, institusjonar, kommunar, kyrkjelege miljø

Protokollmerknad frå Nils Marton Aadland:
Handlingsprogrammet er omfattande, med mange tiltak som er satt opp. Det kan vere krevjande å 
gjennomføre. Det vil fram mot handsaming i fylkesutvalet og fylkestinget vurderast endringar i denne.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Mona Hellesnes sette på vegner av V, H og Frp fram slikt forslag:

"Nytt punkt 2:
Fylkestinget utset handsaminga av handlingsprogrammet og ber fylkesrådmannen leggje dette 
fram i eiga sak snarast råd, der tiltaka er tydeleg prioriterte i rekkjefølgje."

Røysting
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Hellesnes sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget med 12 røyster mot 3 røyster (KrF, Sp, 
SV) for innstillinga.
Innstillinga punkt 3-6 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget vedtek, i medhald av plan- og bygningslova § 8-3, PREMISS KULTUR: Regional 
kulturplan for  Hordaland  2015-2025.   

2. Fylkestinget utset handsaminga av handlingsprogrammet og ber fylkesrådmannen leggje dette fram 
i eiga sak snarast råd, der tiltaka er tydeleg prioriterte i rekkjefølgje.

3. Fylkestinget legg til grunn at kulturplanen er innanfor dei årlege budsjettrammene og rammene i 
økonomiplanperioden.



4. Fylkestinget innfører ordning med 3-årig fylkeskommunal driftstøtte, med oppstart frå og med 2016. 
Ordninga er ei prøveordning som skal evaluerast i 2018.

5. Fylkestinget legg til grunn at planen samsvarar med andre regionale planar der det er felles mål og 
tema.

6. Kulturminnevern og museum. Innsatsområde 2 / arenautvikling mål pkt. 2., vert det teke inn 
følgjande tillegg (kursiv): 
- Kulturpolitikken skal legge til rette for tilgangen til både regionale og lokale kultur- og 

idrettsanlegg, kyrkje, kulturlandskap og aktivitetsområde.

Innsatsområde 2 / Tiltak B vert følgjande tillegg teke inn (kursiv):
- Prøve ut modellar for sambygging/samdrift av kyrkje, kultur- og idrettsarenaer.

I handlingsprogrammet pkt. 5.4 – Samordning, innsatsområde 10 tiltak A - Aktuelle aktørar / 
partnarar mål vert følgjande tillegg teke inn (kursiv):  
- Private aktørar, frivillige lag, institusjonar, kommunar, kyrkjelege miljø.

PS 293/14 Fornya samarbeidsavtale mellom Rogaland, Hordaland- og Sogn og
Fjordane fylkeskommune om forvaltninga av Regionalt forskingsfond Vestlandet

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet sluttar seg til forslaget til Samarbeidsavtale mellom Rogaland fylkeskommune, Hordaland 
fylkeskommune og Sogn og Fjordane fylkeskommune om forvaltninga av Regionalt forskingsfond 
Vestlandet, og gir fylkesordføraren fullmakt til å signere avtalen på vegne av Hordaland fylkeskommune. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet sluttar seg til forslaget til samarbeidsavtale mellom Rogaland fylkeskommune, Hordaland 
fylkeskommune og Sogn og Fjordane fylkeskommune om forvaltninga av Regionalt forskingsfond 
Vestlandet, og gir fylkesordføraren fullmakt til å signere avtalen på vegner av Hordaland fylkeskommune. 

PS 294/14 Prinsipp for godtgjersle for styreverv

Forslag til vedtak

Det vert utarbeidd retningslinjer for godtgjersle for verv i styre der fylkeskommunen er aksjonær.

Sak om retningslinjer skal leggjast fram for fylkestinget i god tid før fylkestingsvalet 2015.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Det vert utarbeidd retningslinjer for godtgjersle for verv i styre der fylkeskommunen er aksjonær.

Sak om retningslinjer skal leggjast fram for fylkestinget i god tid før fylkestingsvalet 2015.



PS 295/14 Gjennomgang av Hordaland fylkeskommune sitt engasjement i 
Business Region Bergen og framlegg til ny samarbeidsavtale.

Forslag til innstilling

1. Samarbeidsavtalen mellom Business Region Bergen AS og Hordaland fylkeskommune vert 

forlenga med 4 år, men slik at det blir gjort ei ny vurdering av situasjonen etter to år, dvs ein 

avtale på 2+2 år. Det vert tatt atterhald om å kunne revurdere samarbeidet dersom store 

kommunar går ut av samarbeidet. 

2. Innhaldet i ein ny avtale bør spegle konkret det BRB skal yte som tenester til HFK knytt til sin 

rolle som aktør innan kompetansebasert næringsutvikling i regionen med særleg fokus på dei 

tre definerte områda for BRB; næringsvenleg offentleg sektor; marknadsføring og 

omdømmebygging, internasjonalisering og som støtter oppunder måla i Regional 

næringsplan  for Hordaland 2013-2017. Vidare vil fylkeskommunen sine synspunkt på 

samarbeidet slik det går fram av denne saka, bli innarbeid i avtalen. 

3. BRB får ei basisbevilling på kr 5 pr innbyggjar for heile virkeområdet pluss kr 10 pr innbyggjar 

for kommunane utanom Bergen frå Hordaland fylkeskommune i avtaleperioden. Det 

fylkeskommunale tilskottet blir gjort avhengig av at kommunane bidrar med sin del.

4. Det vert lagt til grunn at prosjekt i regi av BRB utover basisaktivitetane i stor grad blir 

finansierast eksternt.

5. Det vert forventa at revisjonen av Strategisk næringsplanen tydeleggjer av ansvarslinjene 

mellom tiltakseigarar, eigarkommunane og andre samarbeidsaktørar når det gjeld oppfølging 

av tiltak i planen.

6. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta initiativ til eit utgreiingsarbeid av ulike geografiske 

virkeområde for BRB, ulike tilknytingsformer for kommunane og ulike finansieringsmodellar i 

nært samarbeid med BRB og dei andre eigarane.

7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta eit initiativ overfor BRB og dei andre eigarane med sikte 

på å få vurdert moglegheitene for å utvikle eit større og meir synleg kontormiljø for regionale 

utviklingsaktørar i Bergen. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Sveinung Valle gjekk frå som ugild fordi han er nestleiar i Business Region Bergen (BRB). Jf. 
forvaltningslova § 6, 1. ledd e.

Det var 14 representantar til stades.

Atle Kvåle sette fram slikt forslag:

"Tillegg punkt 3:
Løyvinga til BRB for 2015 vert berekna ut frå 100 % oppslutnad hjå eigarkommunane. Deretter 
som skissert over."

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Fylkesutvalet avviklar sitt engasjement i BRB."

Røysting
Oen sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1-7 vart samrøystes vedteke.
Kvåle sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling til fylkestinget

1. Samarbeidsavtalen mellom Business Region Bergen AS og Hordaland fylkeskommune vert forlenga 
med 4 år, men slik at det blir gjort ei ny vurdering av situasjonen etter to år, dvs. ein avtale på 2+2 år. 
Det vert tatt atterhald om å kunne revurdere samarbeidet dersom store kommunar går ut av 
samarbeidet.



2. Innhaldet i ein ny avtale bør spegle konkret det BRB skal yte som tenester til HFK knytt til si rolle som 
aktør innan kompetansebasert næringsutvikling i regionen med særleg fokus på dei tre definerte områda 
for BRB; næringsvenleg offentleg sektor; marknadsføring og omdømmebygging, internasjonalisering og 
som støttar opp under måla i Regional næringsplan  for Hordaland 2013-2017. Vidare vil 
fylkeskommunen sine synspunkt på samarbeidet slik det går fram av denne saka, bli innarbeid i avtalen.

3. BRB får ei basisløyving på kr 5 pr. innbyggjar for heile verkeområdet pluss kr 10 pr. innbyggjar for 
kommunane utanom Bergen frå Hordaland fylkeskommune i avtaleperioden. Det fylkeskommunale 
tilskottet blir gjort avhengig av at kommunane bidrar med sin del. Løyvinga til BRB for 2015 vert berekna 
ut frå 100 % oppslutnad hjå eigarkommunane. Deretter som skissert over.

4. Det vert lagt til grunn at prosjekt i regi av BRB utover basisaktivitetane i stor grad blir finansierast 
eksternt.

5. Det vert forventa at revisjonen av Strategisk næringsplan tydeleggjer ansvarslinjene mellom 
tiltakseigarar, eigarkommunane og andre samarbeidsaktørar når det gjeld oppfølging av tiltak i planen.

6. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta initiativ til eit utgreiingsarbeid av ulike geografiske verkeområde for 
BRB, ulike tilknytingsformer for kommunane og ulike finansieringsmodellar i nært samarbeid med BRB 
og dei andre eigarane.

7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta eit initiativ overfor BRB og dei andre eigarane med sikte på å få 
vurdert moglegheitene for å utvikle eit større og meir synleg kontormiljø for regionale utviklingsaktørar i 
Bergen. 

PS 296/14 Høyring - Lov om Innovasjon Norge

Forslag til vedtak

Med bakgrunn i Høyringsnotat og høyringsbrev frå Nærings – og Fiskeridepartementet datert 24.10.2014 
sluttar fylkesutvalet i Hordaland fylkeskommune seg til følgjande tilsvar:

Hordaland fylkeskommune sluttar seg til følgjande:

1. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til Nærings- og Fiskeridepartementets ambisjonar om å 
effektivisere virkemiddelbruken, medrekna Innovasjon Norge sine verkemiddel. Ei heilskapleg 
regional koordinering er vesentlig for å oppnå ein effektiv og målretta bruk av dei samla verkemidla. 
Dette gjeld både nasjonalt og regionalt. 

2. Eit fortsatt fylkeskommunalt eigarskap i Innovasjon Noreg er den viktigaste berebjelken for å få til 
denne koordineringa. Hordaland fylkeskommune legg derfor til grunn at Innovasjon Norge blir 
vidareført som eit særlovselskap med dagens eigarstruktur (alternativ 1). Fylkeskommunane vil i 
fellesskap vurdere organiseringa av eige eigarskap for å effektivisere styringa.

3. Hordaland fylkeskommune vil oppretthalde dagens formulering i lova om minimum 6 
eigarrepresentantar i hovudstyret. Hovudstyret i Innovasjon Norge må famne breida både i 
næringsstrukturen og i regional representasjon. Dette er meir vesentlig enn storleiken på styret.

4. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til Nærings- og Fiskeridepartementets forslag om å fjerne 
lovfestinga av regionale styrer i lov om Innovasjon Norge. Hordaland fylkeskommune legg grunn at 
styret i IN medverkar til utvikling av den regionale partnarskapen for dialog om regional innretning og 
prioritering av den regionale verksemda til Innovasjon Norges. Fylkeskommunen har ansvaret for 
den regionale partnarskapen

5. Hordaland fylkeskommune støtter forslaget om at solidarisk ansvar blir avskaffa og at ansvaret blir 
avgrensa til den til ei kvar tid innskotne kapital.

6. Avvikling av solidarisk ansvar kan føre til at eigarane må tilføre selskapet ny eigenkapital. 
Fylkesutvalet i Hordaland ber om at det blir gjort ein analyse av kapitalbehovet før avgjer blir fatta i 
føretaksmøte.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1-3 vart samrøystes vedteke.
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 4 fekk ingen røyster og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 5 fekk 3 røyster (Frp) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 6 vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Med bakgrunn i høyringsnotat og høyringsbrev frå Nærings – og fiskeridepartementet datert
24.10.2014 sluttar fylkesutvalet i Hordaland fylkeskommune seg til følgjande tilsvar:

Hordaland fylkeskommune sluttar seg til følgjande:

1. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til Nærings- og fiskeridepartementet sine ambisjonar om å
effektivisere verkemiddelbruken, medrekna Innovasjon Norge sine verkemiddel. Ei heilskapleg 
regional koordinering er vesentlig for å oppnå ein effektiv og målretta bruk av dei samla 
verkemidlane. Dette gjeld både nasjonalt og regionalt.

2. Ein vidareført fylkeskommunal eigarskap i Innovasjon Norge er den viktigaste berebjelken for å få til 
denne koordineringa. Hordaland fylkeskommune legg derfor til grunn at Innovasjon Norge blir
vidareført som eit særlovselskap med dagens eigarstruktur (alternativ 1). Fylkeskommunane vil i
fellesskap vurdere organiseringa av eige eigarskap for å effektivisere styringa.

3. Hordaland fylkeskommune vil oppretthalde dagens formulering i lova om minimum 6
eigarrepresentantar i hovudstyret. Hovudstyret i Innovasjon Norge må femne breidda både i
næringsstrukturen og i regional representasjon. Dette er meir vesentlig enn storleiken på styret.

4. Avvikling av solidarisk ansvar kan føre til at eigarane må tilføre selskapet ny eigenkapital.
Fylkesutvalet i Hordaland ber om at det blir gjort ein analyse av kapitalbehovet før avgjerd blir fatta i
føretaksmøte.

PS 297/14 Ymse

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.12.2014 

Sakene vart behandla i slik rekkjefølgje: 285-296/14.

PRESENTASJONAR

Dagleg leiar Baste Bruarøy orienterte om status for Hyssingen produksjonsskule.

Styreleiar Arne Franck Nilsen presenterte Science City Bergen.

OPEN TIME

Mona Røsvik Strømme påpeikte at arbeidsbussen frå Eidsvåg til Haukeland universitetssjukehuser 
smekk full, og at det er behov for å auke kapasiteten.

Silje Hjemdal spurde om kontakten med Bergen kommune er formalisert når det gjeld ønskje om ny 
fleirbrukshall i Åsane. Fylkesrådmannen vil kome tilbake med svar.

Silje Hjemdal viste til oppslag i media om sal av narkotika på bybanestoppa, og spurde kva Skyss gjer 
med dette. Konstituert direktør for Skyss, Målfrid Vik Sønstabø, svarte at Skyss ikkje har motteke 
kundeklagar om problemstillinga, som er ei sak for Politiet. Skyss vil gjere det dei kan for å hindre sal av 
narkotika på Bybanen og bybanestoppa.

Aud Karin Oen stilte spørsmål om kva for retningslinjer som gjeld for demonstrasjonar i møtelokala for 
politiske møte. Fylkesordføraren svarte at det ikkje er utarbeidd skriftlege retningslinjer. Praksis tilseier 
likevel at det ikkje er tillate med ytringar frå publikum. Dette gjeld både skriftlege (til dømes plakatar) og 



verbale ytringar. Retningslinjer for demonstrasjonar i og utanfor møtelokala kan eventuelt innarbeidast 
når delegasjonsreglementet skal reviderast.


